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ایران یکی عمده ترین تولید کنندگان ســـبزی و صیفی در جهان اســـت تا 
جایی که رتبه دوم تولید خیار و هندوانه و رتبه ششم تولید گوجه فرنگی 
را در دنیا داراست. البته کشورمان علی رغم جایگاه مناسب جهانی در 

تولید محصولات سبزی و صیفی در تولید بذور هیبرید سبزی و صیفی راه 
یادی دارد. به گفته کارشناسان این حوزه، بیش از 95 درصد بذرهای  ز
کشور از کشورهای دیگر وارد می شود. اتفاقی که باعث شده شرکت های 
وارد کننـــده بـــذر با تخصیص یارانه دولتی، ســـالانه میلیون ها دلار صرف 
واردات بـــذر هیبریـــدی کنند. اما آنچه مشـــکل را دوچندان می کند این 
است که بذرهای هیبریدی خارجی هم برای شرایط اقلیمی ایران اصلاح 

نشـــده و هم از تنوع کافی برای کشـــور برخوردار نیســـتند. بنابراین به نظر 
می رسد توسعه فناوری تولید بذر هیبرید سبزی و صیفی در کشور یکی 
از ضرورت های توسعه کشت های گلخانه ای این محصولات، با توجه 
به محدودیت منابع آب در کشور است. مدتی است که دانشگاه آزاد 
یت گرا را ایجاد کرده است. هدف  به این حوزه وارد شده و کارهای مامور
دانشگاه این است که نیاز بذری کشور را تامین کند بنابراین کارهایی 

در ایـــن حـــوزه انجـــام شـــده و کارخانه تولید بذر نیز در واحد مجلســـی 
راه اندازی شـــده اســـت. مرکز تحقیقات دانشگاه آزاد واحد خوراسگان 
نیز یکی از مراکزی اســـت که به صورت علمی تولید بذرهای هیبریدی 
را دنبال می کند و در آخرین اقدام در یک ســـال گذشـــته 80 میلیون بذر 
خیار توسط این مرکز تحقیقات تولید شده است. عددی که نشان دهنده 
رشد دو تا سه برابری تولید بذر خیار نسبت به یک سال گذشته است. 

   64رقمجدیدبذرثبتکردهایم
علی سلیمانی، رئیس مرکز تحقیقات اصلاح و تولید بذر دانشگاه آزاد واحد 
اصفهان در گفت وگو با »فرهیختگان« درباره اقدامات اخیر این مرکز گفت: 
»یکی از اقدامات مان توســـعه ارقام بذر اســـت؛ توانســـتیم این ارقام را افزایش 

داده و در حال حاضر حدود 64 رقم جدید را ثبت کرده ایم.« 
او با بیان اینکه این 64 رقم بذر از گیاهان مختلف است، ادامه داد: »گیاهانی 
، فلفل، گوجه فرنگی، ملون و هندوانه است. پیش از این نیز اعلام  مانند خیار
ی تولید خواهد شد که  کرده بودم که بذر هندوانه به صورت ثبت شده و تجار

در حال حاضر این اتفاق افتاده است.«
 

   80میلیونبذرخیاردریکسالگذشتهتولیدکردیم
سلیمانی پیش از این درباره تولید بذر خیار گفته بود نیازمند 400 میلیون بذر 
در کشـــور هســـتیم؛ آنچه در این مرکز تحقیقات تقبل کردیم به آن برســـیم 80 
میلیون بذر بوده اســـت. به گفته او قرار بود 30 درصد نیاز کشـــور در تولید بذر 
خیار در این مرکز انجام شود. او در پاسخ به این سوال که آیا در حال حاضر 
کنون به تولید 80  ی رســـیده اید یا خیر توضیـــح داد: »بله؛ ا بـــه این هدف گذار
میلیون بذر خیار رســـیده و در این اقدام نیز موفق بودیم. الان اســـتارت کار را 
زده ایـــم کـــه بتوانیم 30 درصد نیاز کشـــور را نیز تامیـــن کنیم.« به گفته او با این 
میزان تولید شاهد رشد دوبرابری تولید بذر خیار در یک سال اخیر بوده ایم. 
رئیـــس مرکـــز تحقیقـــات اصلاح و تولیـــد بذر دانشـــگاه آزاد واحد اصفهان در 
پاســـخ به اینکه 80 میلیون بذر در چه بازه زمانی تولید شـــده اســـت، گفت: 
»در یک ســـال گذشـــته به این رقم رســـیده ایم. در حال حاضر نیاز کشـــور در 
گر بخواهیم توســـعه آن را نیز در نظر  تولید بذر خیار 400 میلیون بذر اســـت؛ ا
بگیریم با توجه به توســـعه و افزایش گلخانه ها، می توانیم بگوییم ســـال آینده 
30 درصد نیاز کشور را تامین می کنیم. البته باید گفت بذر گوجه، هندوانه و 
ملون نیز تولید شده است. به طور مثال 13 میلیون  فلفل و نزدیک دو میلیون 

بذر هندوانه تولید شده و به همین ترتیب این تولیدات افزایش پیدا می کند.« 
کنون 64  کید بر اینکه ارقام جدید نیز در حال تولید است، اضافه کرد: »تا او با تا
ی ثبت شده است، یعنی در موسسه تحقیقات  رقم بذر تولید و به شکل تجار
ثبت و گواهی بذر و نهال ثبت شـــده و هرکدام اســـم دارند. خوشـــبختانه با 
یمان در تولید  ی همکاران و حمایت های دانشگاه آزاد به هدف گذار همکار
بـــذر ارقـــام مختلف رســـیده ایم.« او بیان کرد: »پهنه بنـــدی خاصی برای کل 
کشور انجام و 9 منطقه در نظر گرفته شده است. در پنج سال آینده یعنی تا 
ســـال1406 باید بتوانیم هر ســـال نسبت به سال گذشته تقریبا دوبرابر افزایش 
تولید شـــرط توســـعه داشته باشیم. امسال توانستیم به این هدف دست پیدا 
کنیم و هر چه در توسعه پیشرفت کنیم این امکان بیشتر خواهد شد.« او در 
پاســـخ به این ســـوال که در حال حاضر چه میزان بذر به کشـــور وارد می شـــود، 
کثـــر بذرهایـــی که در بـــازار وجـــود دارد وارداتی اســـت و آنچه  اظهـــار کـــرد: »ا
درخصوص سبزی و صیفی جات مشاهد می کنید مانند فلفل و گوجه فرنگی 
... چیزی اســـت که در اینجا تولید شـــده است. بنابراین برای اینکه نیاز کل  و
یم اما این اتفاق خواهد افتاد و با  یادی دار نیاز کشـــور را تامین کنیم فاصله ز
برنامه ریزی هایـــی صورت گرفته امکان پذیر اســـت.«  ســـلیمانی درباره ســـایر 
اقدامـــات ایـــن مرکز توضیح داد: »برای تولید بســـترهای کشـــت برای اینکه از 
روش های کودهای آرام رهش اســـتفاده کنیم سیســـتم دیگری را در مرکز رشد 
یت این شـــرکت این اســـت که  ی کردیم. مامور در قالب یک شـــرکت راه انداز
بسترهای کشت مورد نیاز در گلخانه یا فضای باز را تولید کند تا آلودگی هایی 
ی انتقال  که از کودهای شیمیایی )به خصوص نیترات که به تولیدات کشاورز
پیدا می کند( را به شدت کاهش دهیم و محصولات مان محصولات سالمی 
باشد. این اقدام نیز صورت گرفته که در قالب یک شرکت دانش بنیان در مرکز 
رشـــد اســـت و محصولات اولیه آن نیز تولید شـــده و در حال تست محصول 
هستند.« رئیس مرکز تحقیقات اصلاح و تولید بذر دانشگاه آزاد واحد اصفهان 
یـــح کـــرد: »مورد دیگر این اســـت که از روش هـــای افزایش تولید  در ادامـــه تصر

به وســـیله تنظیم کننده رشـــد گیاهی بتوانیم تولید خود را افزایش دهیم. یک 
شرکت دیگر دانش بنیان در زیرمجموعه مرکز تحقیقات بذر طراحی شده که 
محصولاتی مثل ورنا که برای گیاه گندم استفاده شده و تولید گندم را افزایش 
می دهد طراحی کرده که در مرکز رشـــد در حال طی مراحل رشـــد خود اســـت. 
محصول ثبت اختراع شـــده ورنا نیز تولید شـــده که به خوبی می تواند عملکرد 
گندم را در شـــرایط خشـــکی افزایش بدهد. عملکرد پروتئین و کیفیت گندم 

را نیز افزایش می دهد.« 

   باکشورعراقوافغانستانبرایصادراتبذررایزنیکردیم
یادی  او درخصوص صادرات بذرها اظهار کرد: »حوزه صادرات با مشکلات ز
روبه روســـت ولی با دو کشـــور همسایه عراق و افغانستان رایزنی هایی صورت 
گرفته و نمونه های صادراتی نیز تولید شده و حتی بروشور سه زبانه به زبان های 

فارسی، انگلیسی و عربی در این حوزه منتشر شده است.« 
کید کرد: »صادرات به علت مشکلات خیلی چشمگیر نبوده اما  سلیمانی تا
به عنوان یکی از زمینه های مهم به آن توجه کرده و فراتر از کشورهای منطقه ای 
ی آن کار کرده ایـــم کـــه به عنوان مســـاله جهانـــی آن را ببینیم و در واقع فقط  رو

در منطقه آسیا نباشد.« 
رئیـــس مرکـــز تحقیقـــات اصلاح و تولیـــد بذر دانشـــگاه آزاد واحد اصفهان در 
یم که در طرح پویش فعالیت می کنند.  پایان توضیح داد: »دانشـــجویانی دار
روشـــی که نجفی رئیس دانشـــگاه آزاد واحد اصفهان )خوراســـگان( طراحی و 
پایه گذار بود و با حمایت دکتر طهرانچی رئیس دانشـــگاه آزاد اســـلامی تهران 
روبه رو شد. دانشجویان در طرح پویش به این مرکز تحقیقات نیز مراجعه کرده 
و شهریه خود را از درآمدی که کسب می کنند پرداخت می کنند. دانشجویان 
ی نیز در این حوزه درگیر هستند و به عنوان کارآموز و در قالب  رشته کشاورز
طرح پویش در شـــرکت های دانش بنیان شـــروع به کار می کنند و آموزش های 

خوبی می بینند.« 

رئیس مرکز تحقیقات اصلاح و تولید بذر دانشگاه آزاد واحد اصفهان )خوراسگان( در گفت وگو با »فرهیختگان« خبر داد

ثبت رکورد تولید 80 میلیون بذر در دانشگاه آزاد 

رئیس دانشگاه آزاد استان زنجان درگفت وگو با »فرهیختگان«:

مرکز عملیات حرارتی خوشه چاقو راه اندازی شد
، تولیـــد خـــودکار بـــا رنگ  ، تولیـــد جوهـــر خـــودکار ی چاقـــو صنعتی ســـاز
ی آزمایشـــگاه تخصصـــی رنـــگ جوهر خـــودکار و  مخصـــوص، راه انـــداز
یـــداد صـــدرا در اواخر تیرمـــاه از مهم تریـــن اقدامات  ی دومیـــن رو برگـــزار
، رئیس  ی اســـت. احمد نقی لو دانشـــگاه آزاد اســـتان زنجان در سال جار
دانشگاه آزاد استان زنجان درگفت وگو با »فرهیختگان« به اقدامات این 
واحد دانشـــگاهی پرداخته اســـت. او با بیان اینکه یکی از اقدامات مان 
درخصـــوص خوشـــه صنعتی چاقو اســـت، گفت: »طبـــق تفاهمی که با 
شـــرکت شـــهرک های صنعتی داشـــتیم، مرکـــز عملیات حرارتی خوشـــه 
ی و بالا بردن  ی کردیم. کار ما در این حوزه، استانداردساز چاقو را راه انداز
کیفیت چاقوهای تولیدی توســـط صنعتگران زنجانی اســـت. عملیات 
حرارتـــی می توانـــد تضمیـــن کیفیت چاقوهای تولیدی بـــا فولاد داخلی را 
بالا ببرد.« رئیس دانشگاه آزاد واحد زنجان با بیان اینکه وظیفه دانشگاه 
درخصوص این اقدام تضمین کیفیت چاقوهاست، توضیح داد: »باید 
ی و  گر بتوانیم دســـتگاه برش لیرز یـــم. ا بتوانیـــم ذی نفعـــان را پـــای کار آور
ی کنیم می توانیم به ازای هر چاقو تضمین  دستگاه حرارتی آن را راه انداز
کیفیت را انجام دهیم. هنوز نتوانستیم هیچ ذی نفعی را داخل دانشگاه 

یم.«  کرات اولیه قرار دار یم و هنوز در مرحله مذا بیاور

   عارضههادرصنعتچاقوشناساییوحلمیشوند
یادی  کید بر اینکه صنعت زنجان چاقو است، اظهار کرد: »مدت ز او با تا
ی  اســـت مردم زنجان از نبود یک تنظیم کننده کیفیت و صنعت ســـاز
چاقـــو ناراضـــی هســـتند. مـــا در دانشـــگاه می خواهیـــم اینهـــا را دور هم 
جمـــع کنیـــم چون افرادی کـــه صنعت چاقو را به صورت دســـتی انجام 
کنده هســـتند؛ ما بـــرای اینکه این افراد را توجیه  می دهنـــد، متفرق و پرا
و قانـــع کنیـــم کـــه کار خود را جایی ببرند کـــه کیفیت را تضمین می کند 

یادی می برد.«  زمان ز
رئیس دانشـــگاه آزاد اســـتان زنجان خاطرنشـــان کرد: »این افراد را در یک 
تـــور صنعتـــی بـــه ترکیه بردیـــم و آنجا بازدید و موانع و مشـــکلات را دیدند 
ی چاقو لازم اســـت. البته کار ما ســـاخت  و متوجه شـــدند صنعتی ســـاز
چاقو نیســـت، اصلی ترین وظیفه باید در شـــأن دانشـــگاه و چهارچوب و 
رســـالت دانشـــگاه باشـــد تا بتواند اولا عارضه ها را تشـــخیص دهد و ثانیا 

بتواند کمک کند این عارضه ها حل شـــود. در تشـــخیص عارضه متوجه 
شدیم فولادهای داخلی مان کیفیت کافی ندارند و باید مرحله ای تحت 
ی آن انجام شـــود. همچنین متوجه شـــدیم  عنـــوان عملیـــات حرارتی رو
ی چاقوهـــا باید  یـــم و رو در بســـته بندی و تضمیـــن کیفیـــت مشـــکل دار
ی انجام شود. در واقع این عارضه ها را متوجه شدیم اما به  استاندار ساز
یم تا بتوانیم طرف مقابل یعنی چاقوســـازان را قانع  ی نیاز دار زمان بســـیار

ی کنند.«  کنیم تا با دانشگاه همکار

   دومینرویدادصدرابهزودیبرگزارمیشود
یداد صـــدرا از دیگر اقدامات مان  ی دومین رو او بـــا بیـــان اینکه برگـــزار
یداد در روزهـــای پایانی تیر یا اوایل مرداد  یـــح کرد: »این رو اســـت، تصر
یداد اول در روز چهاردهم اسفندماه سال گذشته  برگزار خواهد شد. رو
با حضور 180 دانشجو در تعامل مستقیم با 27 صنعت برگزار شد. در 
یداد دانشجویان مهارت های خود را بیان و با صاحبان صنعت  این رو
تعامـــل کردنـــد. در واقـــع صاحبـــان صنایـــع مهارت های دانشـــجویان 
را دیدنـــد و فاصلـــه مهارتـــی را متوجـــه و بـــرای ارتقـــای ســـطح مهارتـــی 
یداد درخواست 180  دانشجویان به دانشگاه مراجعه کردند. در این رو
دانشـــجوی پویشـــی داشـــتیم که این دانشـــجویان آموزش های مهارتی 
خـــود را در بـــازه زمانـــی 2 الـــی 3 ماه آغاز کردند که بعد از این دوره ها به 
ی در  صنایع نیز معرفی شـــوند.« او ادامه داد: »تفاهمنامه انتقال فناور
ی دانشـــگاه  یداد صدرا اتفاق افتاد و 12 شـــرکت ســـرای نوآور اولین رو
ی انتخاب کردند تا دانشـــگاه به ســـراغ  را به عنوان کارگزار انتقال فناور

عارضه یابی این شـــرکت ها حرکت کرد.« 
کید بر این اینکه دومین رویداد صدرا به صورت تخصصی برای  نقی لو با تا
طرح پویش برگزار نمی شود، گفت: »دومین رویداد صدرا برای عارضه یابی 
صنایع برگزار می شود تا ما عارضه ها را احصا و رافعان عارضه ها را دعوت 
یداد صدرا  ی را منعقد کنیم. در اولین رو کرده  و تفاهمنامه انتقال فناور
هم به طرح پویش و هم به عارضه یابی صنایع پرداخته شد، اما نتوانستیم 
یداد صدرا فقط برای  ایـــن دو موضـــوع را تفکیک کنیم بنابراین دومین رو
یکرد صنایع فلزی،  عارضه یابی است و نشست عارضه یابی صنایع با رو

معدنی و شیمیایی برگزار می شود.«

   تولیدجوهرخودکارنیزدردستورکارماناست
 او با اشاره به اینکه تولید جوهر خودکار نیز در دستورکارمان است، بیان 
کرد: »نمونه اول آزمایشگاهی جوهر خودکار را در تولید کردیم. برای آنکه 
صنعتی شود باید در کارخانه و کارگاه به صورت صنعتی تولید و اشکالات 
اصلی نیز رفع شود. بنابراین برای یک نمونه تست های اولیه انجام و آن 
ی دادیم که مورد اســـتقبال نیز قرار گرفت و قرار  را به شـــرکت خودکارســـاز
شـــد یـــک خـــودکار تولید کنیم. هنـــوز پلتفرم خودکار طراحی نشـــده و در 
فاز آزمایشـــگاهی هســـتیم. البته در ابتدا تصمیم داشـــتیم جوهر خودکار 
را تولید کنیم اما مســـیر تغییر کرد و حالا قرار اســـت یک خودکار با رنگ 

مخصوص خودمان تولید کنیم.«
 

   آزمایشگاهتخصصیرنگجوهرخودکار
راهاندازیمیشود

 او در ادامـــه توضیـــح داد: »بـــا توافقـــی کـــه بـــا یکـــی از صنایع داشـــتیم، 
درخواســـت کردنـــد با پلتفرم آنها خودکار تولیـــد کنیم و ما نیز چهار هزار 
خودکار با جوهر تولید خودمان و با پلتفرم آن شرکت تولید و میان روسای 
یع کردیم. این خودکارها صرفا برای این اســـت که از  دانشـــگاه آزاد نیز توز
بدنه دانشگاه آزاد نیز سفارش بگیریم. درحال حاضر نمونه آزمایشگاهی 
آن تولیـــد و حـــالا قرار اســـت آزمایشـــگاه تخصصی رنـــگ جوهر خودکار 
یک  یک و ماژ ی کنیـــم. در فـــاز بعـــدی کارمان تولید جوهـــر ماژ راه انـــداز
وایت بـــرد اســـت.« رئیـــس دانشـــگاه آزاد واحد زنجان گفـــت: »صندوق 
ی در این طرح پایلوت  ی دانشگاه آزاد متولی سرمایه گذار پژوهش و فناور
است. قرار بود پنج میلیارد تومان به دانشگاه پول بدهند تا این آزمایشگاه 
ینه کرده است.  کنون دانشگاه از منابع داخلی هز ی کنیم اما تا را راه انداز
ی مبلغ را تامین کنیم پایلوت صنعتی  گر بتوانیم از طریق خیرین فناور ا
کز تحقیقاتی  ی خواهیم کرد.« نقی لو در ادامه درخصوص مرا را راه انداز
ایـــن واحـــد دانشـــگاهی نیز توضیـــح داد: »قرار بود یـــک مرکز تحقیقات 
ی شود و براساس شرایطی که برای مجموعه  پلاســـمای مشترک راه انداز
ی این مرکز فعلا به حالت مسکوت  پلاسمایی مذکور پیش آمده، راه انداز
ی، مرکز تحقیقات  درآمده است. در حال حاضر مرکز تحقیقات معمار
ی و  ی و سیســـتم و کار آفرینی و بهره ور ی، مرکـــز تحقیقـــات انرژ کشـــاورز

ی مرکز تحقیقات جدیدی  ی دایر و فعالیت دارند و فعلا راه انداز متالوژ
کید کرد: »به عبـــارت بهتر در واحد زنجان  یـــم.« او تا در دســـتور کار ندار
یـــم. مرکز تحقیقاتی  پنـــج مرکـــز و در واحـــد ابهر یک مرکـــز تحقیقاتی دار
ی  ی و سیســـتم، بهره ور ی در واحـــد ابهر و مرکـــز تحقیقاتی انرژ کشـــاورز
ی در واحد  ی و بیولوژ ی ایرانی - اســـلامی، متالـــوژ ینـــی، معمـــار و کارآفر

زنجان مستقر هستند.« 

رشتههایموردنیازبورس
اعضایهیاتعلمیاعلامشد

رئیـــس ســـازمان امور دانشـــجویان گفـــت: »بورس هیات علمـــی و بورس 
دانشجویان سال آخر از امسال شروع شده اند، بورس هیات علمی فقط 
یایی، هنر و رشته های  برای رشـــته های نوظهور مانند رشته های علوم در
بین رشـــته ای اســـت.« هاشـــم داداش پور در گفت وگو با مهر با اشـــاره به 
تصویـــب و ابـــلاغ آیین نامـــه جامع اعطای بـــورس به دانشـــجویان ایرانی 
توســـط معاون اول رئیس جمهور گفت: »با ابلاغ این آیین نامه مقرر شـــده 
در حوزه هـــای مختلـــف بـــورس را ایجـــاد کنیـــم؛ از بورس دانـــش گرفته تا 
بـــورس صنعـــت. از ســـال گذشـــته بورس صنعـــت و بورس دانش شـــروع 
شـــده، همچنین بورس هیات علمی و دانشـــجویان ســـال آخر از امسال 
ی افزود: »بـــورس هیات علمی فقط برای رشـــته های  شـــروع شـــده اند.« و
یایی، هنر و رشته های بین رشته ای که  نوظهور مانند رشـــته های علوم در
دانشگاه های کشور ما به آن نیاز دارند، صورت می گیرد. اما در رشته هایی 
که مربوط به بورس دانشجویان سال آخر است دانشگاه ها همه نیازهایی را 
که دارند به ما اعلام می کنند و ما از طریق دانشجویان سال آخر می توانیم 

آنها را تامین کنیم.« 

اعلاممبلغحمایتازپایاننامهها
ورسالههایهوشمصنوعی

وزیر علوم مبلغ حمایت از پایان نامه ها و رســـاله های دانشـــجویان ارشد 
و دکتـــری در حـــوزه هوش مصنوعـــی را اعلام کـــرد. محمدعلی زلفی گل 
در گفت وگـــو بـــا آنا اظهار کـــرد: »در آیین نامه پژوهانـــه جامع که به تازگی 
ابلاغ شـــده، مبلغ حمایت از رســـاله ها و پایان نامه های کاربردی ضریب 
2 اختصـــاص می یابـــد، امـــا برای فناورمحور ها ضریب 3 تصویب شـــده 
اســـت. حمایـــت وزارت علوم از پایان نامه های ارشـــد هـــوش مصنوعی 
در بخـــش تجربـــی 1۵ میلیون تومان و در بخش نظری 2۵ درصد از مبلغ 
قبلی اســـت.« زلفـــی گل تصریح کرد: »برای رســـاله های دکتری مرتبط با 
بخش هوش مصنوعی در رشته های تجربی 30 میلیون تومان اختصاص 
گر موضوع رســـاله دکتری کاربردی محور باشـــد مبلغ آن  می دهیـــم کـــه ا
ضربدر 2 خواهد شـــد و به 60 میلیون تومان می رســـد. رساله های دکتری 
هوش مصنوعی در قالب فناور محور 90 میلیون تومان حمایت خواهند 
شد.« زلفی گل هدف از حمایت پایان نامه ها و رساله های مرتبط با هوش 
مصنوعی را در هدایت دانشـــجویان به سمت وســـوی کاربردی شـــدن و 

فناورمحور عنوان کرد. 

آغازتوزیعکارتنوبتدومکنکور
ازامروز

کارت  شرکت در آزمون  همه داوطلبان به همراه راهنمای شرکت در آزمون 
یع اســـت و این مهلت تا چهارشـــنبه  ، یکشـــنبه 17 تیرماه قابل توز از امروز

20 تیرماه ادامه دارد. 
داوطلبان باید با ورود به کارپوشه خود از طریق درج کدملی/ شناسه یکتا 
و رمز عبور یک نســـخه پرینت از راهنما و کارت شـــرکت در آزمون تهیه 
کننـــد. داوطلبانـــی که در دو گروه آزمایشـــی متقاضی شـــده اند )یک گروه 
یاضی، علوم انســـانی و علـــوم تجربی« به همراه  آزمایشـــی اصلـــی »علوم ر
یکـــی از گروه هـــای آزمایشـــی هنر یـــا زبان های خارجـــی( دارای دو کارت 
ی کارت  یـــخ و آدرس تعیین شـــده رو هســـتند. داوطلبـــان بایـــد طبـــق تار
شرکت در آزمون، به حوزه امتحانی مربوط مراجعه کنند. برای شرکت در 
جلســـه آزمون همراه داشـــتن پرینت کارت شـــرکت در آزمون و همچنین 
اصل کارت ملی یا اصل شناســـنامه عکس دار و ارائه آن الزامی اســـت. 
درصورت مشاهده نقص احتمالی در کارت شرکت در آزمون، باید »مطابق 
بند »پ« اطلاعیه ای که در این مورد منتشـــر شـــده اســـت« به واحدهای 

رفع نقص کارت اعلام شده مراجعه کنند. 
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